

နိဗ္ဗာန်ရရှိရာဗိုင်းရပ် (ကိုဗစ်-၁၉) ဝေရာဂါပုဂ္ဂိုလ်ဝေဖြူထားသူများ အကြံက

မိမိဇာတိနိုင်ငံနှင့် ဝေးရာကြောင့် သဒ္ဓါသိဗ္ဗာန်ရရှိရာဗိုင်းရပ် ကူးစက်မှုမန္တပေရာဂါ (ကိုဗစ်-၁၉) အေချခအေနမ်းမိတ် ခက်သောအခန်းကို ရရှိနိုင်ရန် ဝိဇ္ဇာပါမည့်။ ကြားနာမှုပိုမိုသည့် ဂ်ပန်နိုင်ငံမှာ ကိုဗစ်-၁၉ နှင့်ပတ်သက်ပြီး တုံ့ပြန်ဆောင်ရွက်ပေးပုံ အခက်အခဲများကို မွေဝေပေးလုပ်ပါသည်။

ဂ်ပန်နိုင်ငံကြောင့် ကိုဗစ်-၁၉ ဝေရာဂါကူးစက်မှုရေဒီယိုကား ဝေစားဝေဖြူရုံပါက ပျံသန်းကမ်းမာရေးစက္ကမ ဝန္တမ်းများက လူနာကို ဆက်သွယ်လိမ့်မည်။ လူနာနှင့်အတူ ကူးစက်ခဲ့ရရှိသူများကို သုခိမဟုတ် မဟုတ်မီကြောင့် ဝေရာဂါလကရှုထာမ်း ရှိလာဖြည့်သူများကို စုစည်းရန် ဝန္တမ်းများက လူနာဆိုင်ရာ ဝေဒါနန်းများကို ဝေပေးလိမ့်မည်။ ဝန္တမ်းများက အေချခအခက်အခဲများ (အသက်၊ ကံ/မ၊ ဝေရပိပွာ စသည်)ကို ဝေမေးပေးမည်။ ဝေအာကျိ အေဒီကားအရမ်းကို ဝေခြားဝေဖြူပါလိမ့်မည်။

(၁) သင့်၏ ဝေရာဂါလကရှုထာမ်း (အဖမ်း၊ လည့်ဝေခံဒုံးနာ၊ နှာဝေစး၊ ဝေခံဒုံးဆိုး၊ အနံ့/အရသာ မမွန်ပျခင်း စသည်) ဘယ့်ခံနိုင် စေပေးလာခဲ့ပါသလဲ။

(၂) သင့်၏ ဝေရာဂါလကရှုထာမ်း စေပေးလာမီ ပတ္တကြောင်း သင့် မည့်ည့် လုံးပွားမီးများကြောင့် ပါဝင်ခဲ့ပါသလဲ။

(၃) သင့်၏ ဝေရာဂါလကရှုထာမ်း ဝေပေးလာခံနိုင် သင့်ထံကြောင့် ဝေရာဂါကို စုစည်းဝေဖြူရုံခံနိုင်ဖို့ ၂ ရက္ခကြောင်း မည့်တို့နှင့် သင့်တူတူ ဝေထုခံခဲ့ပါသလဲ။

ကိုဗစ်-၁၉ ဗိုင်းရပ်ည့် ဝေရာဂါလကရှုထာမ်း ဝေပေးလာမီ ၂ ပတ္တကြောင်းမှာ အချားသုထံမှ ကူးစက်ရခင်းပျစုပျီး၊ လကရှုထာ ဝေပေးလာမီ ၂ ရက္ခကြောင်းမှာ အချားသူများကို ကူးစက်ပေးပေးပေးပါသည်။ သုခိမဟုတ် နံပတ်(၁)၊(၂)၊(၃)အား ဝေပေးပေးပေးပုံကို အေချခပျီး ကမ်းမာရေးစက္ကမ ဝန္တမ်းများက မည့်ကို စုစည်းရမည့် ဆိုးပျစုကပါမည်။ ကမ်းမာရေးစက္ကမ ဝန္တမ်းများသည် မဟုတ်မီကြောင့် ဝေရာဂါလကရှုထာမ်း ဝေပေးလာပေးမည့်သူများအား သတိထားစရာများကို ဆက်သွယ်ပေးပေးပေးပါဦးမည်။ ကမ်းမာရေးဝန္တမ်းများက သင့်အေးခင်းပေး သတိပျစုမည့် အခန်းကိုလည်း အသက်ပေးပေးပေးပါလိမ့်မည်။

လက္ခဏာမရသေးဘဲ စုံစမ်းမေးမြန်းမှာ သင့်မိသားစု၊ လုပ်ငန်းအဖွဲ့အစည်းနှင့် အသိုင်းအဝိုင်းအကြား  
ရောဂါကူးစက်ပျံ့နှံ့ပြားမကိုမိ ဟန့်နားရနှော့ကြကု အေးရေးဆက်သွယ် အခွင့်အလမ်းကို စုစည်းရေး  
လုပ်ငန်းစဉ် ပျံ့နှံ့ပါသည်။ သို့သော် ကိုဗစ်-၁၉ လူနာပျံ့နှံ့ခဲ့လျှင် သင့်အား အပူပေးပေးချခင်း၊ နိုင်ငံထွက်ရန်  
အမိန့်ပေးချခင်း ပြုလုပ်ပွဲဟုတ်ပါ။

နိုင်ငံခြားတိုင်းပြည်နှင့် ကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ်စကော့ရပ်စ် ကန့်သတ်ရေးစဉ်အတွင်းထံမှ ရုတ်တရက်  
ဖုန်းခေါ်ဆိုလာပါက သို့သော် စိုးရိမ်ပူပန်ခြင်း ခံစားစေရင်း ခံစားမိပါမည်။ မညီမျှပေးပေးစေ  
ယခုဆေးကြမ်းများမှာ သင့်အနီးအနားတွင် ဝေဖန်ထုတ်ဝေခြင်း အသိုင်းအဝိုင်းထဲမှ ပျံ့နှံ့ခြင်းကို  
ကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ် ကာကြံယူပေးရန်ကြံကြံပါ။ ပူးပေါင်းဆေးကြမ်းအကြား ကာကြံပေးပေးမှု ဆက်တိုက်  
ဝေးကင်းရေးတို့ပါသည်။



ဝေရာဂါလကရှုဏာမ်း ဝေဟကြားစပီး ဝေရာကျဉ်းငြိမ်းဖြင့် ဂျပနပေဒလာခဲလွင့် မညှိ၊ လုပုဆောဓုမညးဝ္ဍးဝ္ဍး  
သင့် သတိထားရမည့်ကုမိ အဟုကံပေးဟုကပါဦးမညး။

လက္ခိဝေမးပျမနးစုံစမးမးမးမာ သင့်မိသားစု၊ လုပုဖောဒုကိုက္ခိန္ဒာဝ္ဍး အသိုဝ္ဍးအဝုဝ္ဍးအတြဝ္ဍး  
ဝေရာဂါကူးစကုပုနုပြားမးကုမိ ဟနုန္ဒာရန္တတြကု အေရးခကီးသညး အခိန္ဒာလက္ခိန္ဒာကုမိ စုစညးဝေရး  
လုပုနးစည ပျစုစါသညး။ သညည ကိုဗစ-၁၉ လုနာပျစုစါခဲလွင့် သင့်အား အပုစုပေးပျခး၊ နိုငံမွတြကြာရန  
အမိနုပေးပျခး ပျစုလုပုညဟုတွါ။

နိုငံပျခးတိုဝ္ဍးပျညြင့် ကိုရိုနာဗိုဝ္ဍးရပူစကံရပီး ကံနးမာဝေရးစတ္တဝန္တမးမးထံမွ ရုတ္တရကု  
ဖုနးဝေခဒုဆုဝါလာပါက သညည စိုးရိမ္မုပန္နးမး ခံစားဝေကာဝ္ဍး ခံစားမိပါမညး။ မညှိပုပုစုစေ  
ယခုဆောဓုကူးမးမာ သင့်အနီးအနားတြင့် ဝေထုဝ္ဍးမးဝ္ဍး အသိုဝ္ဍးအဝုဝ္ဍးထံမွ ပျညှိမးကုမိ  
ကိုရိုနာဗိုဝ္ဍးရပူ ကာကြယုပေးရန္တတြကု။ ပူဝေပါဝ္ဍးဆောဓုကူးအတြကု ကဗြနုပျိမ္မု သကီတိဗုပီး  
ဝေကးဇူးတညှိပါသညး။